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În anul 2011, Asociaţia „Valea Lazului” Berbeşti a încheiat un contract de închiriere cu Primăria
Giuleşti, pe suprafaţa de 105 ha păşune, din care 62 ha sunt eligibile pentru plata subvenţiilor la
APIA. În 2008, aceeaşi suprafaţă era închiriată într-o manieră calificată ilegală de către Corpul
de control al prefectului, fără a fi cerut acceptul Consiliului Local, unui crescător de oi din
comună (Vasile Codrea).
   
   Fermierul nu a putut niciodată să folosească păşunea, deoarece sătenii şi consilierii locali i-au
interzis să intre cu animalele pe respectiva suprafaţă. Cu toate acestea, din 2008 până în 2010,
acesta a încasat banii de la APIA, în ciuda faptului că n-a exploatat-o nici măcar o zi. Păşunea
a fost populată în tot acest timp de vacile localnicilor din Berbeşti. La APIA s-au depus în 2011
două contracte de închiriere pe aceeaşi suprafaţă, fapt care este contra legii. Cu toate acestea,
APIA a aprobat ambele dosare, dar a scos de la plată Asociaţia ,,Valea Lazului”, direcţionând
fondurile către oierul Vasile Codrea. Între timp, acestuia i s-a mai repartizat o păşune la
Repedea, în suprafaţă de 80 ha, încasând subvenţii şi de pe respectiva arie.

      

   
   APIA a blocat subvenţiile din cauza unui proces
   
   Asociaţia ,,Valea Lazului” are 28 de membri afiliaţi, care îşi scot animalele în pastoral pe
respectiva păşune, însă nu încasează niciun leu de la APIA şi nu-şi permit să facă lucrările de
întreţinere aşa cum ar trebui. Cu toate acestea, oamenii ies să cureţe păşunea, încercând să
facă minimele lucrări de igienizare. În 2012, Asociaţia ,,Valea Lazului” a intentat proces APIA,
pe motiv că aceasta le-a blocat subvenţiile în 2011 şi 2012.
   
   ,,Neîncasându-se sumele necesare gospodăririi păşunii, am acumulat restanţe către bugetul
local al comunei, deoarece fermierii trebuie să scoată bani din propriul buzunar pentru a achita
taxele stabilite la închiriere. Am plătit şi zilele trecute o parte din suma datorată, însă nu am
putut s-o achităm pe toată, deoarece sunt bani mulţi şi noi nu încasăm nimic”, a declarat
Gheorghe Negrea, preşedintele Asociaţiei ,,Valea Lazului”.
   
   Membrii organizaţiei sunt revoltaţi că Vasile Codrea, cel care n-a folosit păşunea sătească
niciodată, a primit subvenţii din 2008 până în 2012, deşi contractul lui a fost reziliat în instanţă în
acelaşi an. „Sperăm ca această păşune să poată fi îngrijită de toţi cei înscrişi în asociaţie aşa
cum cer normele legale, după ce procesul aflat pe rol se va finaliza şi vom primi şi noi
subvenţiile care ni se cuvin. Această păşune a fost înfiinţată din proprietăţile cetăţenilor prin
donaţii, între anii 1930-1940, şi din acest motiv avem tot dreptul să ne putem bucura de ea, să
nu o folosească oportuniştii. Mai avem o mare nemulţumire: APIA a dispus sancţiuni pe
cooperativa noastră agricolă, în cazul banilor încasaţi de Vasile Codrea în 2011 (111.000 lei),
ceea ce nu este corect din punctul nostru de vedere”, a precizat Gheorghe Negrea.
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   Penalităţi pentru restanţieri
   
   Primarul comunei, Gheorghe Vraja, admite că persoanele care au închiriat păşunile din
comună nu-şi plătesc taxele de închiriere către primărie, în ciuda faptului că încasează bani
frumoşi de la APIA. Primul lucru invocat este acela că nu le-au intrat banii reprezentând
subvenţia.
   
   „Avem în jur de 12 chiriaşi, care folosesc aproximativ 1.242 ha păşune comunală. Cea mai
mare suprafaţă închiriată măsoară 70 ha şi a fost repartizată unui fermier. Mai avem trei
cooperative cu diferite suprafeţe închiriate, iar restul sunt persoane fizice. Taxa stabilită pentru
închiriere este de 250 lei/ha, plus impozitul conform codului fiscal. Avem restanţieri care au
acumulat sume mari şi la acestea se vor adăuga şi penalităţile la zi, conform prevederilor fiscale
în vigoare”, a conchis primarul comunei, Gheorghe Vraja. Alina Talpos
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